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WZI-RA.0002.3.2011 
Protokół Nr VI/11 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 31 marca 2011 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył szóstą sesję 
Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 
podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 
obecnych było 17 radnych. Nieobecni byli Wicestarosta Janusz Sikora oraz radny Ireneusz 
Lesiński. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski przedstawił porządek obrad. 

Na salę przybył radny Ireneusz Lesiński. 
Na sesji obecnych jest 18 radnych. 

 
Starosta Andrzej Pospieszyński, w imieniu Zarządu Powiatu, złożył wniosek o dodanie 
do porządku obrad pkt. 8 r) o treści „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy”. Starosta poinformował, że wpłynęło pismo firmy Elitemed Sp. z o.o. 
dotyczące budowy stacji dializ na terenie szpitala. Firma przedstawiła koncepcję budowy 
oraz termin przyjęcia pierwszych pacjentów od stycznia 2012. 
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski złożył wniosek o dodanie do porządku obrad 
jako pkt. 11) „Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmniejszania 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu 
Gostyńskiego na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej”.  
Ponadto Przewodniczący, na wniosek Powiatowego Lekarza Weterynarii Czesława 
Włodarczaka, zwrócił się o zmianę w porządku obrad poprzez przeniesienie pkt 8 q) 
do pkt 8 a) a kolejnym punktom nadać kolejne numery.  

 
Wniosek Przewodniczącego w sprawie przeniesienie pkt 8 q) do pkt 8 a) został przyjęty 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Wniosek Starosty w sprawie dodania do porządku obrad pkt. 8 r) o treści „Rozpatrzenie 
projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy” został przyjęty w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Wniosek Przewodniczącego w sprawie dodania do porządku obrad jako pkt. 11) 
„Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmniejszania środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu 
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Gostyńskiego na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej” został przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami został przyjęty w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”. 
 
Porządek posiedzenia VI sesji Rady Powiatu Gostyńskiego: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa 
sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2010 r. 

b) zwolnienia z opłat za wymianę dowodu rejestracyjnego oraz prawa jazdy, 
c) zmiany uchwały Nr XLII/354/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 26 sierpnia 2010 r. 

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gostyńskiego, 

d) delegowania radnych do składu Komisji ds. wspierania inicjatyw lokalnych, 
e) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania, 

f) zmiany uchwały Nr XXXIX/330/10 z dnia 20 kwietnia 2010 r. w sprawie wyrażenia woli 
realizacji projektu pn. „Z Napoleonem do Wielkopolski- promocja walorów turystycznych 
i kulturowych regionu południowo- zachodniej Wielkopolski”, współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu rozwoju Regionalnego, w ramach Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013, Priorytet VI- Turystyka 
i środowisko kulturowe, Działanie 6.1- Turystyka, Schemat II- Promocja i informacja 
turystyczna, 

g) przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Oddziału dla przewlekle chorych 
oraz Hospicjum stacjonarnego, 

h) przekształcenia oraz zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu, 

i) uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie powiatu gostyńskiego w latach 2011 
– 2015. 

j) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w Janiszewie, 
k) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w Gostyniu oraz w Podrzeczu, 
l) przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań z zakresu administracji rządowej, 
m) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2011-2018, 
n) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 r., 
o) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego na temat stanu 

sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu Gostyńskiego w roku 2010, 
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p) przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji 
w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
powiatu gostyńskiego za 2010 rok, 

q) przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu 
o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Gostyńskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej w roku 2010, 

r) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy 

9. Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zwrotu części należności 
pobranej z tytułu wydania karty pojazdu. 

10. Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa 
w zakresie ratownictwa medycznego mieszkańcom Powiatu Gostyńskiego, 

11. Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmniejszania środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Gostyńskiego 
na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Wolne głosy. 
15. Zakończenie.  

 
Ad. 3) 
Protokół z V sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 17 lutego 2011 r. został przyjęty w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Ad. 4 
Informacja Starosty z działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu 
z 17, 25 lutego oraz 3, 18 marca 2011 r. zostały przekazane radnym. 
Starosta Andrzej Pospieszyński przedstawił informację z posiedzenia Zarządu w dniu 28 marca 
2011 r.  
 
Ad. 5) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 
Radny Mikołaj Rogala zapytał o informację z dnia 18 marca br: „Zarząd rozpatrzył wniosek 
Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w Borku Wlkp. w sprawie pokrycia kosztów przejazdu 
do Wągrowca drużyny reprezentującej powiat gostyński w Wielkopolskim Turnieju Szachowym 
„O złotą Wieżę” oraz Wielkopolskim Turnieju Warcabów. Zarząd rozpatrzył wniosek negatywnie 
z uwagi na brak wolnych środków w budżecie.” Radny zapytał o jaką kwotę tu chodziło. Zdaniem 
radnego powiat powinien inwestować w młodzież, choć dyscypliny te nie są popularne. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że nie chodziło tu wyłącznie o środki ale także 
o to, że organizacja ta ma charakter nieformalny i nie jest reprezentowana przez żadne 
stowarzyszenie.  
Sekretarz Leszek Maliński dodał, że wniosek dotyczy dofinansowania w wysokości 600 zł. 
Radny Mikołaj Rogala stwierdził, że nie jest to duża kwota. Zwrócił uwagę, 
że we wcześniejszym sprawozdaniu z 17 lutego br. Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył 
wniosek Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Borku Wlkp. w sprawie współorganizacji 
V Powiatowego Indywidualnego i Drużynowego Turnieju Kopa Sportowego w Borku Wlkp. 
i postanowił przeznaczyć kwotę 500,00 zł na zakup pucharów i nagród rzeczowych 
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dla zwycięzców turnieju. Zaapelował, aby w przyszłości wygospodarować środki dla tej 
młodzieży. 
Starosta Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że wniosków jest bardzo dużo, a ten konkretny 
został rozpatrzony negatywnie również z przyczyn formalnych. Ponadto Starosta dodał, 
że łatwiej jest ufundować nagrody czy bezpłatnie wynająć salę aniżeli sfinansować koszty 
przejazdu, tym bardziej, że gminy posiadają własne środki transportu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o informację z 17 lutego br., pkt 2 f)- jakie są szanse 
na to, że droga prowadząca od drogi krajowej nr 12 do wsi Kosowo, na którą Gmina Gostyń 
zarezerwowała w budżecie 200.000 zł, zostanie też dofinansowana przez powiat i zrobiona. 
Radny dodał, że zaproszony przez mieszkańców wioski był na tej drodze i przyznał, że stan jej 
jest fatalny. Zapytał o szanse na remont drogi. 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że szanse są coraz większe, a droga jest 
rzeczywiście w fatalnym stanie. Prawdopodobnie droga ta zostanie zrobiona, jeżeli po 
przetargach zostanie wygospodarowana odpowiednia kwota.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o pismo Burmistrza Gostynia dotyczące budowy 
obwodnic- czy w tym temacie istnieje jakiś problem między Gminą Gostyń a Starostwem, skoro 
w piśmie pada pytanie „czy zarząd podtrzymuje swoje stanowiska”. Zapytał, czy Zarząd 
kiedykolwiek się wycofał, czy zrobił jakiś gest, który spowodował takie pismo z Gminy Gostyń. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że być może chodzi tu o zmobilizowanie 
powiatu do wygospodarowania środków na badania związane z potwierdzeniem zasadności 
budowy obwodnicy. Po tym piśmie odbyły się spotkania z Burmistrzem Kulakiem, podczas 
których rozmawiano na temat tego, że obwodnica w tej kadencji na pewno nie powstanie. 
Jednocześnie wyrażono wolę współpracy przy budowie dróg lokalnych poprawiających sytuację 
komunikacyjną w mieście, zanim powstanie obwodnica. Starosta poinformował, że Powiat nie 
przewidział w tym roku środków na obwodnicę, najpierw zamierza współfinansować budowę 
ronda. Marszałek Województwa poszukuje środków, wobec czego zaproponuje podpisanie 
porozumienia. W tej chwili powiat wykupuje grunty pod rondo oraz inwestuje w układ 
komunikacyjny miasta, nie planuje natomiast środków na budowę obwodnicy, gdyż robienie 
badań w tej chwili może spowodować ich przeterminowanie w chwili przystąpienia do projektu. 
Dodał, że pismo nie było poprzedzone żadnymi negatywnymi deklaracjami ze strony powiatu. 
Niedawno odbyło się spotkanie trójstronne przedstawicieli Powiatu, Gminy Gostyń i Gminy 
Piaski w sprawie obwodnicy.  
Radny Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do informacji z dnia 28 marca br. zwrócił uwagę 
na dużą liczbę błędów pisarskich. Wyraził przekonanie, że błędy w zapisie pomiędzy rokiem 
2010 a 2011 nie są błędami pisarskimi, a merytorycznymi. Ostatnio pojawiła się informacja 
o błędzie pisarskim, który pojawił się w konkursie na dyrektora LO. Zapytał, skąd to się bierze, 
skoro od trzech miesięcy mamy już 2011 rok. 
Starosta Andrzej Pospieszyński stwierdził, iż być może przyczyną jest wnikliwsza analiza 
pism przez radnych lub wiosenne roztargnienie urzędników. Zapewnił, że zostaną podjęte kroki 
w celu poprawy sytuacji, choć błędy te nie rzutują na skutki podejmowanych decyzji. 
Radny Jarosław Jędrkowiak nie zgodził się z wypowiedzią Starosty. Informacja o terminie 
zgłaszania ofert na dyrektora LO do 31 marca 2010 roku stanowiła ograniczenie dla osób 
czytających je, a pochodzących z innych powiatów. Osoby te mogły pomyśleć, że konkurs jest 
już zamknięty, a chciały zgłosić swoją kandydaturę. 
Starosta Andrzej Pospieszyński zwrócił uwagę, że dla osoby czytającej całe ogłoszenie jasny 
jest termin zgłaszania kandydatur.  
Sekretarz Leszek Maliński dodał, że jest to ewidentny błąd pisarski. Błąd merytoryczny byłby 
wtedy, gdyby informacja mogła zostać odczytana w inny sposób. Trudno tu domniemywać, 
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aby ktokolwiek mógł przypuszczać, że dokumenty należało złożyć, przy ogłoszeniu konkursu 
w roku 2011, do 31 marca 2010 r. 
Radny Jarosław Jędrkowiak przypomniał konkurs na dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w 
Grabonogu, gdzie z przyczyn formalnych, tj. braku zaświadczenia o kursie pedagogicznym, 
odpadło czterech kandydatów, choć wynikało jasno, że jeśli ktoś posiada kwalifikacje 
nauczyciela dyplomowanego, musi mieć taki kurs skończony. 
Radny Alfred Siama zapytał o informację z dnia 28 marca dotyczącą wniosku Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli w sprawie finansowania planowanych działań 
związanych z wprowadzanymi od 1 września 2011 r. innowacjami pedagogicznymi. Radny 
powiedział, że niepokoi go fakt, że Zarząd nie zamierza przyznać 20.000 zł na realizację 
przedsięwzięcia. Radny obawiając się, czy skromny budżet szkoły poradzi sobie z takim 
zadaniem zapytał, czy Zarząd rozważa możliwość wygospodarowania środków na to 
przedsięwzięcie. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że każde nowe zadanie wprowadzane w ciągu 
roku stwarza problemy finansowe, a szczególnie w tym roku, kiedy obowiązuje prognoza 
finansowa. Szkoła w tej chwili posiada środki na realizację swoich zadań, we wrześniu jest 
korekta subwencji oświatowa i wówczas Zarząd będzie się zastanawiał nad dodatkowymi 
środkami dla tej jednostki. 
Radny Krzysztof Deutsch powiedział, że 18 marca br. Zarząd rozpatrywał wniosek 
mieszkańców wsi Grabonóg dotyczący budowy chodnika przy drodze powiatowej. Mieszkańcy 
byli na spotkaniu w Starostwie. Zapytał, czy są już jakieś uzgodnienia.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że doszło tutaj do niezrozumienia pewnych 
faktów. Powiat chce budować drogę w całości w połowie za środki własne, w połowie za środki 
otrzymane z Gminy Piaski. Nie można zbudować samego chodnika, jakby sobie tego życzyli 
mieszkańcy, ponieważ jezdnia przy chodniku musi posiadać pewną infrastrukturę. Zadanie 
będzie wykonywane sukcesywnie, jak największe środki przeznaczane będą na chodnik przy 
równoczesnej budowie odwodnienia. W tej kwestii doszło do porozumienia. W spotkaniu 
uczestniczyła Pani Sołtys, Rada Sołecka oraz Wójt Gminy.  
 
Ad. 6) 
Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 
na nie odpowiedziach. 
Przewodniczący poinformował, że Klub Radnych „Lewica” złożył interpelację o treści: 
„Klub Radnych „Lewica" zwraca się z zapytaniem dotyczącym dalszego postępowania wobec tych 
mieszkańców Powiatu Gostyńskiego, którzy domagają się zwrotu części pieniędzy 
za wydawane w latach 2004 - 2006 karty pojazdów. Klub Radnych „Lewica" po konsultacji 
z prawnikami uważa, że brak konsekwencji w działaniu władz Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
w sprawie zawierania ugod, był najgorszym z możliwych rozwiązań i doprowadził do pytania 
o równość obywateli wobec proponowanych rozwiązań. Przypomnijmy, że wcześniejsze wnioski 
o zwrot opłat zostały rozpatrzone pozytywnie. Wycofanie się z drogi polubownego załatwienia tych 
spraw prowadzi do wniosku, że władze Powiatu Gostyńskiego potraktowały swoich obywateli 
wyjątkowo niesprawiedliwie. Tłumaczenie tej decyzji brakiem pieniędzy w budżecie, 
przy jednoczesnym, kontrowersyjnym zatrudnianiu byłych burmistrzów, w tym na stanowisko 
polityczne, budzi nasze wątpliwości, co do prawdziwych intencji Zarządu. Poza tym decyzja ta 
tworzy naszym zdaniem negatywny wizerunek samorządu. Z obliczeń przedstawionych radnym 
wynika, że polubowne załatwienie wszystkich wniosków o zwrot 425 zł opłaty za kartę pojazdu, 
może obciążyć budżet kwotą około 2 min złotych. Z kolei z naszych obliczeń wynika, że te same 
roszczenia przed sądem mogą kosztować Powiat ponad 4 miliony złotych. W tej sytuacji 
apelujemy o wycofanie się z - naszym zdaniem - błędnej decyzji, na mocy której mieszkańcy 
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muszą przed sądem dochodzić swych praw. Uważamy, że każdy obywatel ma prawo do zwrotu 
pobranych opłat za karty pojazdów, nawet jeśli miałoby to skutkować przesunięciami w budżecie. 
Obiecujmy poprzeć każdy wniosek, którego efektem będzie doprowadzenie do uregulowania 
roszczeń poprzez równe potraktowanie wszystkich mieszkańców naszego Powiatu.” 
 
Zarząd Powiatu pismem z dnia 18 marca 2011 r. udzielił odpowiedzi o treści: 
„W odpowiedzi na interpelację złożoną przez Klub Radnych „Lewica", a dotyczącą zwrotów 
części opłat pobranych za kartę pojazdu w latach 2004-2006, Zarząd Powiatu wyjaśnia, 
co następuje: Zarząd zobowiązał Skarbnika Powiatu do wygospodarowania w budżecie jak 
największej kwoty pozwalającej na zaspokojenie roszczeń zgłoszonych przez mieszkańców 
naszego powiatu. Po rezygnacji z części działań remontowych oraz ograniczeniu obchodów 
„Dni Powiatu" wygospodarowano kwotę ok. 230 000 zł, co zostało ujęte w planowanych 
do przedłożenia Radzie Powiatu zmianach do budżetu. Niestety środki te w dalszym ciągu 
znacząco odbiegają od wysokości zgłoszonych roszczeń, zatem nie sposób zawierać ugody 
cywilno-prawne nie mając na nie pokrycia w środkach finansowych. Przypominam, że to nie 
administracja powiatowa przyczyniła się do powstania tej sytuacji. Na najbliższej sesji Rada 
będzie rozpatrywać przyjęcie stanowiska w tej sprawie. Wezwanie do regulowania zgłoszonych 
roszczeń wobec niewskazania źródeł finansowania Zarząd odczytuje jako propozycję 
dyskusji nad rezygnacją z realizacji niektórych inwestycji lub ograniczeniem zatrudnienia 
w jednostkach organizacyjnych powiatu. Każda inicjatywa dotycząca rozwiązania kwestii kart 
pojazdów zostanie przez Zarząd uważnie rozpatrzona.” 
 
Ad. 7) 
Zapytania radnych. 
Radny Jarosław Jędrkowiak, ustosunkowując się do otrzymanej odpowiedzi na interpelację 
zapytał, czy zdanie „Wezwanie do uregulowania zgłoszonych roszczeń wobec niewskazania 
źródeł finansowania Zarząd odczytuje jako propozycję dyskusji nad rezygnacją  
z realizacji niektórych inwestycji lub ograniczeniem zatrudnienia w jednostkach 
organizacyjnych powiatu.” to chęć zrzucenia odpowiedzialności za  ten stan na tych, którzy 
dopytują. Ponadto zapytał, czy jest to zachęcanie obywateli do tego, aby swój własny powiat 
pozywali do sądu. 
Radny Aleksander Dolczewski poinformował, że 24 marca br. w auli ZSO w Gostyniu odbyło 
się spotkanie z przedstawicielami rzemiosła, w wyniku które zostało skierowane pismo 
do Przewodniczącego Rady Roberta Marcinkowskiego o treści: 
„Sprawdzony, od lat sprawnie funkcjonujący system szkolenia zawodowego w rzemiośle jest 
systematycznie od kilkunastu lat destabilizowany poprzez różnego typu pomysły związane 
z jego reformą, czy też modernizacją. Ostatnie zawirowania na przełomie 2010/2011 dotyczą 
spraw finansowych związanych z ograniczeniem w 201 li: wydatków z Funduszu Pracy 
na refundacje wypłacanych przez mistrzów szkolących wynagrodzeń młodocianym 
pracownikom zatrudnionym w celu praktycznej nauki zawodu. Zawirowania w systemie 
refundacji rozpoczęły się już w październiku 2010r. i związane są z niepodpisywaniem przez 
komendantów wojewódzkich OHP z mistrzami szkolącymi umów o refundację wypłacanych 
wynagrodzeń młodocianym pracownikom z którymi zawarli umowy o praktyczną naukę 
zawodu w okresie od ł września 201Or. Należy podkreślić, iż rzemieślnicy lub w ich imieniu 
działający Cech Rzemiosł dotrzymał wszelkich terminów związanych ze składaniem 
wniosków o zawarcie umowy o refundację oraz dostarczeniem kopii zawartych 
z młodocianymi umów o pracę, określonych w rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 19.12.2008r. zmieniającym rozporządzenie w sprawie refundowania 
ze środków Funduszu Pracy wynagrodzeń wypłacanych młodocianym pracownikom 
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/Dz. U. nr 235, póz. 1601/. Jako podstawę prawną odmowy zawierania nowych umów 
komendanci wojewódzcy OHP podają decyzję w tej sprawie Departamentu Rynku Pracy 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej oraz Komendanta Głównego OHP z dnia 30.09.2010 r. 
Należy w tym miejscu zapytać: a co z przestrzeganiem przepisów prawa przez organy władzy 
państwowej? Przepisy ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy oraz 
stosowne rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej regulujące system refundacji nie 
zostały zmienione i nadał obowiązują. Należy sądzić iż cześć pracodawców mając wiedze 
o ograniczeniach w zawieraniu umów o refundację i w jej wypłatach  w 2011r. w chwili 
zawierania umów o pracę w celu praktycznej nauki zawodu w roku ubiegłym takich umów by 
nie zawarto. Podjęta na najwyższych szczeblach władzy decyzja o ograniczeniu wydatków 
z Funduszu Pracy na aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu oraz na wypłaty refundacji 
jest szkodliwa społecznie i niesie za sobą wielu niebezpieczeństw. W najbliższych miesiącach 
należy spodziewać się wzrostu bezrobocia, zwłaszcza wśród młodzieży, brak wsparcia 
ze strony Państwa szkolenia zawodowego i jego ograniczenie przez pracodawców negatywnie 
wpłynie na rynek pracy i jeszcze bardziej zwiększy -odczuwalny już w wielu zawodach - 
deficyt wykwalifikowanych kadr na stanowiskach pracowniczych, zwłaszcza robotniczych. 
Deficyt zwiększy również otwarcie się od l maja 2011r. niemieckiego rynku pracy 
na fachowców z Polski, w tym również na absolwentów szkół, którzy na terenie Niemiec 
znajdą o wiele bardziej atrakcyjne oferty nauki zawodu. Warto także wspomnieć o tym, 
iż Fundusz Pracy tworzony jest również ze składek płaconych przez pracodawców, a jego 
środki powinny być wydatkowane na cele określone w ustawie służące rozwiązywaniu 
problemów rynku pracy. Drastyczne ograniczenie wydatków na aktywne formy walki 
z bezrobociem oraz na refundacje wypłacanych wynagrodzeń młodocianym pracownikom 
zatrudnionym w celu praktycznej nauki zawodu w firmach rzemieślniczych wspomniane 
problemy zdecydowanie pogłębi i przyczyni się do powstania nowych. W związku 
z powyższym po rozmowach jaki przeprowadziłem z wieloma mistrzami pojawia się pytanie,  
co dalej ze szkoleniem zawodowym uczniów ?,Czy ten problem dotyczy tylko rzemieślników ?. 
Co stanie się ze szkołami zawodowymi naszego powiatu jak mistrzowie nie podpiszą umów 
z uczniami w roku szkolnym 2011/2012. Czy dyrektorzy szkół zawodowych dostrzegają ten 
problem? Apeluję do Pan Starosty o podjęcie pilnych działań mających na celu zmianę 
zaistniałej sytuacji.” 
 
Ad. 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie 
bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2010 r. przedstawił 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że w dniu 3 marca 2011 r. Powiatowy Lekarz Weterynarii w Gostyniu przedłożył 
informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego powiatu gostyńskiego.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 

 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
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Powiatowy Lekarz Weterynarii dr Czesław Włodarczak poinformował, że w ubiegłym roku nie 
było zdarzeń, które miały by wpływ na wynik ekonomiczny, a wszelkie prowadzone działania 
przynosiły dobre efekty. Ponadto podziękował za pracę wszystkim osobom i instytucjom 
związanym z rolnictwem. Podkreślił, że w 2010 roku kontynuowano akcję zwalczania choroby 
Aujeszkyego u świń. Na dzień 31.12.2010 r. w powiecie gostyńskim nie było ani jednego stada 
trzody chlewnej zakażonego wirusem tej choroby. 

 
W dyskusji głosu nie zabrano 

 
Uchwała Nr VI/43/11 w sprawie przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii 
o stanie bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2010 r. 
została podjęta w wyniku głosowania- 18 „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z opłat za wymianę dowodu rejestracyjnego oraz prawa 
jazdy przedstawił Członek Zarządu Jerzy Ptak. 
Poinformował, że w związku z koniecznością uregulowania spraw administracyjnych Burmistrz 
Gostynia wystąpił do Starosty Gostyńskiego z wnioskiem o wystąpienie do Rady Powiatu 
Gostyńskiego z projektem uchwały w sprawie zwolnienia z opłat za wymianę dowodów 
rejestracyjnych i praw jazdy dla mieszkańców Hub Pijanowskich. Wniosek uzasadniono tym, 
że pomiędzy nazwą miejscowości Huby Pijanowskie występującą w wykazie urzędowych nazw 
miejscowości w Polsce wprowadzonym Zarządzeniem nr 15 z dnia 10 sierpnia 1980 r. Ministra 
Administracji Gospodarki Terenowej i Ochrony Środowiska w sprawie ustalenia wykazu 
miejscowości w Polskiej Rzeczypospolitej Ludowej (Dz.U. MAGTOŚ nr 4, poz. 9), a nazwą 
występującą w ewidencji meldunkowej, dowodach rejestracyjnych i prawach jazdy mieszkańców 
Hub Pijanowskich występują rozbieżności ( wpisana jest nazwa miejscowości Pijanowice). Rada 
Miejska w Gostyniu wystąpiła z wnioskiem do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 
o zmianę nazwy miejscowości, z Hub Pijanowskich na Pijanowice, na który otrzymano odmowę. 
W związku z powyższym mieszkańcy Hub Pijanowskich w celu uzyskania, w dokumentach 
osobistych, spójności nazwy miejsca zamieszkania zobowiązani są do dokonania zmian 
powyższych dokumentów. Aby nie obciążać mieszkańców dodatkowymi kosztami Burmistrz 
Gostynia wystąpił z powyższym wnioskiem. Zgodnie z art. 79b ustawy z dnia 20 czerwca 1997r. 
Prawo o ruchu drogowym (tekst jednolity: Dz. U. z 2005r. Nr 109, poz. 908 z późniejszymi 
zmianami), w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w zakresie adresu właściciela 
lub posiadacza pojazdu, wymagająca wydania nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu, 
spowodowana została zmianami administracyjnymi, Rada Powiatu może, w drodze uchwały, 
zmniejszyć opłatę lub zwolnić od jej uiszczenia osoby obowiązane do ubiegania się o wydanie 
tego dokumentu. Zgodnie z art. 98a cytowanej wyżej ustawy, w przypadku gdy zmiana stanu 
faktycznego  w zakresie adresu kierowcy wymagająca wydania nowego prawa jazdy, 
spowodowana została zmianami administracyjnymi, Rada Powiatu może, w drodze uchwały, 
zmniejszyć opłatę lub zwolnić od jej uiszczenia osoby obowiązane do ubiegania się o wydanie 
tego dokumentu. Całkowite zwolnienie z opłat za wymianę dowodu rejestracyjnego lub prawa 
jazdy, oznacza konieczność pokrycia z budżetu Powiatu ceny zakupu i opłaty ewidencyjnej 
oraz rezygnację z dochodu, który stanowi różnicę między opłatą uiszczoną przez interesanta, 
a ceną zakupu ww. dokumentów.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VI/44/11 w sprawie zwolnienia z opłat za wymianę dowodu rejestracyjnego 
oraz prawa jazdy została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/354/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 
26 sierpnia 2010 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie Powiatu Gostyńskiego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 
Marek Smektała. 
Poinformował, że do Starostwa Powiatowego w Gostyniu wpłynęły pisma z informacją 
o likwidacji Apteki „Św. Łukasza” w Gostyniu, Apteki „Starogostyńskiej” w Gostyniu , Apteki 
„Remedium” w Gostyniu oraz pismo o uruchomieniu Apteki „Starogostyńska”. W związku 
z powyższym konieczne jest wprowadzenie zmian w rozkładzie godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego stanowiącym załącznik do w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za” 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Komisji 
Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 
7 głosów „za” 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak przypomniał, że kilka miesięcy temu doszło do porozumienia 
pomiędzy środowiskiem aptekarskim ustalającym, że część aptek będzie działała w systemie 
tygodniowym, a część w godzinnym. Radny zapytał, czy od tego czasu zdarzały się jakieś 
zgłoszenia, że coś w tym systemie nie działa. 
Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że do Starostwa żadne skargi i uwagi nie wpłynęły. 
W tej chwili środowisko aptekarskie współpracuje bardzo dobrze w przedstawicielem 
Wielkopolskiej Izby Aptekarskiej. Jeżeli ktoś chce zamienić dyżury uzgadnia to z Panem 
Romualdem Jędrzejczakiem.  
 
Uchwała Nr VI/45/11 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/354/10 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gostyńskiego  została podjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do składu Komisji ds. wspierania inicjatyw 
lokalnych przedstawił Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Michał Listwoń. 
Poinformował, że z uwagi na przyjęcie uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego  Nr V/36/11 z dnia 
17 lutego 2011 r. w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 
o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej zapis § 4 ust. 2 pkt 1 należy 
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wskazać trzech przedstawicieli Rady Powiatu Gostyńskiego do składu Komisji ds. wspierania 
inicjatywa lokalnych. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 „za” podczas 
nieobecności 1 radnego. Jednocześnie Komisja wskazała do składu radnych: Jerzego Ptaka, 
Krzysztofa Nawrocika oraz Czesława Kołaka.  
 
Radny Jerzy Ptak wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Krzysztof Nawrocik wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Czesław Kołak wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Wobec braku innych kandydatur przystąpiono do głosowania uchwały wraz z zaproponowanymi 
kandydaturami. 
 
Uchwała Nr VI/45/11 w sprawie delegowania radnych do składu Komisji ds. wspierania 
inicjatyw lokalnych została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Mirosław Sobkowiak.  
Poinformował, że ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 
obliguje Radę Powiatu do określenia zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych 
na rehabilitację społeczną i zawodową osób niepełnosprawnych. W związku z powyższym 
proponuje się dokonać następującego podziału: na rehabilitację społeczną przyznać kwotę 
752.127 zł zgodnie z załącznikiem nr 1, a na rehabilitację zawodową kwotę 100.000 zł zgodnie 
z załącznikiem nr 2. Podział został dokonany w oparciu o rozeznanie potrzeb środowiska osób 
niepełnosprawnych na terenie Powiatu Gostyńskiego. Proponowany podział środków został 
przygotowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu 
z Powiatowym Urzędem Pracy oraz Powiatową Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej Społecznej Rady 
ds. Osób Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych stanowi załącznik nr 3 
do protokołu. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Uchwała Nr VI/46/11 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 
zadania została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/330/10 z dnia 20 kwietnia 2010 r. 
w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu pn. „Z Napoleonem do Wielkopolski- promocja 
walorów turystycznych i kulturowych regionu południowo- zachodniej Wielkopolski”, 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu rozwoju Regionalnego, w ramach 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013, Priorytet VI- 
Turystyka i środowisko kulturowe, Działanie 6.1- Turystyka, Schemat II- Promocja i informacja 
turystyczna przedstawił Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Michał Listwoń. 
Poinformował, że konieczność wprowadzenia zmian w treści Uchwały nr XXXIX/330/10 z dnia 
20 kwietnia 2010r. w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu pn. „Z Napoleonem 
do Wielkopolski – promocja walorów turystycznych i kulturowych regionu południowo-zachodniej 
Wielkopolski”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 
w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013, Priorytet 
VI – Turystyka i środowisko kulturowe, Działanie 6.1 –Turystyka, Schemat II – Promocja 
i informacja turystyczna, spowodowana jest dostosowaniem kwot wkładu własnego Lidera 
oraz Partnerów Projektu w poszczególnych latach realizacji projektu zgodnie z wnioskiem 
o dofinansowanie realizacji Projektu ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego, w ramach Priorytetu VI – Turystyka i środowisko kulturowe Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013 o numerze WND- RPWP.06.01.02-
30-014/10. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” przy nieobecności 1 radnego. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr VI/47/11 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/330/10 z dnia 20 kwietnia 2010 r. 
w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu pn. „Z Napoleonem do Wielkopolski- 
promocja walorów turystycznych i kulturowych regionu południowo- zachodniej 
Wielkopolski”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu rozwoju Regionalnego, 
w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013, 
Priorytet VI- Turystyka i środowisko kulturowe, Działanie 6.1- Turystyka, Schemat II- 
Promocja i informacja turystyczna została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 g) 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Oddziału 
dla przewlekle chorych oraz Hospicjum stacjonarnego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty 
i Spraw Społecznych Marek Smektała.  
Poinformował, że Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Gostyniu z dniem 
1 stycznia 2010 r. nie udziela świadczeń zdrowotnych w ramach Oddziału dla przewlekle 
chorych. Zgodnie z Zarządzeniem nr 96/2008/DSOZ Prezesa NFZ w sprawie określenia 
warunków zawierania i realizacji umów w rodzajach: świadczenia pielęgnacyjne i opiekuńcze 
oraz opieka paliatywna i hospicyjna – oddziały dla przewlekle chorych funkcjonowały wyłącznie 
do dnia 31 grudnia 2009 r. Świadczenia opieki długoterminowej realizowane uprzednio przez 
Oddział dla przewlekle chorych kontraktowane są obecnie w ramach Zakładu Opiekuńczo-
Leczniczego działającego w ramach SP ZOZ w Gostyniu. SP ZOZ w Gostyniu nie udziela 
świadczeń zdrowotnych w ramach Hospicjum stacjonarnego. W chwili obecnej nie występował 
również do Narodowego Funduszu Zdrowia o zawarcie umów w tym zakresie z uwagi 
na warunki i wymagania określone przez NFZ. Powyższe propozycje zostały pozytywnie 
zaopiniowane przez Radę Społeczną na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2011 r. Art. 43 ust. 2 
ustawy o zakładach opieki zdrowotnej nakłada obowiązek zaopiniowania planowanej likwidacji 
oddziału. Właściwa uchwała Rady o likwidacji zostanie podjęta w terminie późniejszym. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr VI/48/11 w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Oddziału 
dla przewlekle chorych oraz Hospicjum stacjonarnego została podjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie przekształcenia oraz zmian w statucie Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Marek Smektała.  
Poinformował, że pacjenci leczeni w oddziałach szpitalnych, których pozycja uniemożliwia 
przewiezienie transportem własnym do miejsca zamieszkania lub na leczenie do szpitala 
o wyższym poziomie referencyjnym, przewożeni są karetką transportową. W związku 
z powyższym SP ZOZ w Gostyniu musi mieć w swojej strukturze – statucie zapis „Zespół 
transportu sanitarnego”. Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 7 marca br. poinformował 
o konieczności podjęcia bezzwłocznych działań zmierzających do rejestracji w rejestrze 
zakładów opieki zdrowotnej dyspozytorni medycznych, co jest niezbędne w procesie nowego 
kontraktowania świadczeń medycznych, w zakresie Ratownictwa Medycznego. W chwili obecnej 
w strukturze SP ZOZ w Gostyniu istnieje już komórka organizacyjna (w której mogą pracować 
dyspozytorzy) i jest nią Centrum Powiadamiania Ratunkowego. Nazwa tej komórki koliduje 
jednak z obowiązującymi przepisami dotyczącymi Ratownictwa Medycznego. Nazwa Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego dotyczy podmiotów powołanych i działających w ramach systemu 
Państwowe Ratownictwo Medyczne zgodnie z przepisami ustawy z dnia 8 września 2006 r. 
o Państwowym Ratownictwie Medycznym (Dz. U. Nr 191, poz. 1410 ze zmianami) 
oraz przepisami wykonawczymi do tej ustawy. Biorąc powyższe pod uwagę istnieje pilna 
konieczność zmiany nazwy wymienionej wyżej komórki na sugerowaną przez Wojewodę 
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Wielkopolskiego „Dyspozytornię medyczną”. Rada Społeczna przy Samodzielnym Publicznym 
Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu uchwaliła zmiany do statutu SP ZOZ w Gostyniu. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VI/49/11 w sprawie w sprawie przekształcenia oraz zmian w statucie 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 

 
Ad. 8 i) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie powiatu gostyńskiego w latach 
2011 – 2015 przedstawił Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Mirosław 
Sobkowiak. 
Poinformował, że zapis  art. 6 ust. 1 i 3 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie stanowi, że do zadań własnych powiatu należy w szczególności 
opracowanie i realizacja  powiatowego programu  przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Przedmiotowy program, który stanowi załącznik 
do niniejszej uchwały, określa  w szczególności cele, zadania i działania w obszarze 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie w powiecie gostyńskim.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak przedstawił autopoprawkę Zarządu Powiatu do załącznika 
do projektu uchwały: 
Strona Jest Winno być 
Str.3, pkt I 
trzeci akapit 

Wskaźniki realizacja celów Wskaźniki realizacji celów 

Str. 5 ppkt 
b) 

sprawca jest silniejszy a ofiara 
słabsza 

sprawca jest silniejszy, a ofiara 
słabsza 

Str. 5 pkt 3 pomocy; pomocy. 
Str. 5 w 
pierwszym 
zdaniu po 
ppkt. d) 

(…) akt godzący w osobistą wolność 
jednostki przyczyniający się do jej 
fizycznej, a także psychicznej 
szkody, wykraczające poza 
społeczne zasady (…) 

(…) akt godzący w osobistą wolność 
jednostki, przyczyniający się do jej 
fizycznej, a także psychicznej szkody, 
wykraczający poza społeczne zasady 
(…) 

Str.6 pkt 4 domu; domu. 
Str.6 pkt 5 nękania; nękania. 
Str. 6 pkt I.3 
tiret trzeci 

(…) kto przemocą lub groźbą 
bezprawną lub postępem (…) 

(…) kto przemocą lub groźbą 
bezprawną lub podstępem (…) 

Str. 8 pkt 4 (…) przyznają się 39 % kobiet i 32 % 
mężczyzn, co więcej kobiet jest 
dwukrotnie więcej (…) 

(…) przyznaje się 39 % kobiet i 32 % 
mężczyzn, kobiet jest dwukrotnie 
więcej (…) 
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Str.12 
ostatni 
akapit 

w związku ze stosowanie przemocy w związku ze stosowaniem przemocy 

Str. 13 
przedostatni 
akapit 

powiatowego centrum 
przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie 

powiatowego centrum pomocy 
rodzinie 

Str. 19 poz. 
1 Pkt 2  

Organizowanie zajęć 
socjoterapeutycznych dla dzieci  
i młodzieży różnych form (…) 

Organizowanie zajęć 
socjoterapeutycznych dla dzieci  
i młodzieży oraz różnych form (…) 

Str. 19 poz. 
1 Pkt 6 

6. Prowadzenie banku pomocy 
rzeczowej w celu poprawy sytuacji 
materialnej rodzin zagrożonych 
przemocą. 

Wykreślić i wpisać jako pkt 11 w poz. 
2 na str. 20 (łącznie z realizatorami 
działania) 

 
Następnie Dyrektor przedstawił pokaz multimedialny, którego wydruk stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
 

Salę posiedzeń opuścił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 17 radnych. 

 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, ile niebieskich kart jest w tej chwili założonych 
w powiecie gostyńskim. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak zwrócił się o doprecyzowanie pytania, czy chodzi o rok obecny, 
czy o miniony.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił się o przedstawienie danych za 2010 rok.  
Dyrektor Mirosław Sobkowiak wyjaśnił, że niebieskie karty może zakładać policja oraz ośrodki 
pomocy społecznej, ale w tej chwili nie posiada takich danych. 
Radny Jarosław Jędrkowiak dodał, że gdyby uzyskał te dane, chciał by zadać jeszcze bardziej 
szczegółowe pytanie dotyczące odsetka osób, które uczestniczyły w przemocy w rodzinie 
w korelacji z ogólną liczb mieszkańców. Jakiego procenta rodzin w powiecie gostyńskim dotyka 
przemoc w rodzinie. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że takie dane zawarte są w strategii i jest to 
ok. 5 %. Odpowiadając na pierwsze pytanie radnego poinformował, że policja w 2010 roku 
założyła 191 kart, a pracownicy ośrodków pomocy społecznej – 30 kart plus ok. 30 kart 
założonych przez PCPR. 
 
Uchwała Nr VI/50/11 w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie powiatu 
gostyńskiego w latach 2011 – 2015 została podjęta, wraz z zaproponowanymi zmianami, 
w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 

Przewodniczący o godz. 14:35 ogłosił przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 14:55 

 
Ad. 8 j) 
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych 
w Janiszewie przedstawił Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Gospodarki 
Nieruchomościami Ryszard Jankowiak.  
Poinformował, że działka nr 295/5 o powierzchni 0,0132 ha, będąca własnością Skarbu Państwa 
- Agencji Nieruchomości Rolnych, sąsiaduje z działką nr 306, stanowiącą część drogi 
powiatowej nr 4803P. Na działce nr 295/5 zlokalizowana jest wiata przystankowa. Działki nr 459 
i 460 o łącznej powierzchni 0,1600 ha, znajdują się w  pasie drogowym ww. drogi powiatowej. 
Nabycie przedmiotowych działek związane jest z planowaną przez Powiat Gostyński inwestycją 
pn. przebudowa drogi powiatowej nr 4803P m. Poniec ul. Rydzyńska - granica powiatu 
(Pomykowo), na którą Powiat otrzymał dofinansowanie w ramach wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego. Zarząd Powiatu Gostyńskiego zamierza zwrócić się do Agencji 
Nieruchomości Rolnych o nieodpłatne przekazanie działki na cele związane z inwestycjami 
infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu zadań własnych (art. 24 ust. 5 pkt 1 ustawy z dnia 
19 października 1991 r. o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa; t.j. Dz.U. 
z 2007 r. Nr 231, poz. 1700 ze zmianami). Natomiast nabycie działek od osoby fizycznej nastąpi 
w drodze kupna.  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr VI/51/11 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych 
w Janiszewie została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 k) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w Gostyniu 
oraz w Podrzeczu przedstawił Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Gospodarki 
Nieruchomościami Ryszard Jankowiak. 
Poinformował, że przedmiotem nabycia są następujące działki: działki położone w Gostyniu: 
2432/5, 2433/1, 2434/1, 2435/1, 2531/16, 2531/18, 2531/19, 2531/20, 2531/22, działki położone 
w Podrzeczu, gmina Piaski: 92/1 i 93/1. Łączna powierzchnia ww. działek wynosi 0,5413 ha. 
W 2009 r. rzeczoznawca majątkowy określił wartość nieruchomości na łączną kwotę 
ok. 222 305 zł. Nabycie działek związane jest z planowaną realizacją celu publicznego, 
tj. budową ronda na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 434 z drogą powiatową nr 4930P Poraj 
- Czachorowo. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że działki wycenione zostały w 2009 r. 
przez rzeczoznawcę na kwotę ponad 222.000 zł. Zapytał, czy transakcje będą się odbywać 
w oparciu o te ceny, czy też kosztorys zostanie uaktualniony oraz czy istnieją jakieś zagrożenia, 
że właściciele nie będą chcieli sprzedać powiatowi tych działek.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że te wyceny mogły już stracić ważność, jednak 
z rynku nieruchomości wiadomo, że te ceny znacznie nie wzrosły. Podczas rozmów i negocjacji 
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z właścicielami gruntów powiat opiera się na tych wycenach. Właściciele gruntów zostali 
poinformowani, że dopiero po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu powiat przystąpi 
do podpisywania odpowiednich protokołów. Dzisiaj deklaracje właścicieli gruntów, za wyjątkiem 
jednego, mieszczą się w cenach ustalonych przez rzeczoznawcę, tj. ok. 40 zł/m2.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał czy występują takie sytuacje, że któryś 
z właścicieli gruntów nie chce sprzedać swojej nieruchomości.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że jest jedna osoba, z którą będą prowadzone 
rozmowy na temat ceny. Jeżeli nadal będzie obstawać przy swojej cenie, powiat wystąpi 
do Wojewody o wydanie decyzji. Powiat jest już po rozmowach z Wicemarszałkiem 
Województwa odpowiedzialnym z drogi wojewódzkie, który złożył już ustną deklarację 
o współpracy. Gmina Gostyń ma w swoim budżecie zarezerwowane środki na ten cel w kwocie 
500.000 zł.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał, czy pieniądze przeznaczone na wykup 
pomniejszą pulę przeznaczaną dzisiaj na inwestycję. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że raczej tak, choć rozmowy jeszcze trwają. 
W skład porozumienia powinien wejść projekt, wykupy i budowa ronda. Kwota wg kosztorysu to 
ok. 3.800.000 zł, zostanie ona podzielona na trzy podmioty. Starosta podkreślił, że inwestycja ta 
nie zostanie zakończona w tym roku.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał, czy po podjęciu przez Radę uchwały, 
Starostwo rozpocznie procedurę nabycia działek.  
Starosta Andrzej Pospieszyński potwierdził. 
 
Uchwała Nr VI/52/11 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych 
w Gostyniu oraz w Podrzeczu została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 l) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań z zakresu 
administracji rządowej przedstawił przedstawi Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Marian 
Radecki. 
Poinformował, że Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 11 marca 2011 roku Nr SO-IV-2.0031-
4/11 przesłał porozumienia powierzające Zarządowi Powiatu, zawarcie w imieniu Wojewody 
Wielkopolskiego, umów zlecenia z zakładami opieki zdrowotnej na przeprowadzenie badań 
specjalistycznych dla potrzeb Powiatowej Komisji Lekarskiej. Zgodnie z przepisami ustawy 
 z dnia 21 listopada 1967 roku o powszechnym obowiązku obrony Rzeczypospolitej Polskiej, 
kierowanie sprawami obronności w województwie należy do wojewody, który zleca zakładom 
opieki zdrowotnej przeprowadzenie badań osób podlegających kwalifikacji wojskowej 
na potrzeby powiatowych i wojewódzkich komisji lekarskich. W zapisie art. 20 ust. 1 ustawy 
z dnia 23 stycznia 2009r. o wojewodzie i administracji rządowej w województwie, wojewoda 
może powierzyć prowadzenie w jego imieniu niektórych spraw z zakresu jego działalności 
jednostką samorządu terytorialnego; powierzenie następuje w drodze porozumienia Wojewody 
z Zarządem jednostki samorządu terytorialnego. Z kolei art. 5 i art. 12 pkt. 8a, z dnia 5 czerwca 
1998 roku o samorządzie powiatowym, wskazuje wyłączną kompetencje dla Rady Powiatu 
do podjęcia uchwały o przyjęciu takich zadań z zakresu administracji rządowej przez powiat.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
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W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr VI/52/11 w sprawie przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań 
z zakresu administracji rządowej została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
 
Ad. 8 m) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2011-2018 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że w związku ze zmianami budżetu i zwiększeniem deficytu o kwotę 550 000 zł 
oraz zmianą w przychodach zgodnie z art. 229 ustawy finansach publicznych należy dokonać 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. W związku z powyższym nowe brzmienie otrzymuje 
załączniki nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2011-2018. W załączniku nr 3 Wykaz 
przedsięwzięć do WPF na lata 2011-2015 zmieniają się kwoty przedsięwzięcia 
pn. „Z Napoleonem do Wielkopolski” w związku ze zmianą kwot w latach finansowania. 
Ponadto Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu dzisiejszym przyjął autopoprawkę do projektu 
uchwały. W związku z autopoprawką do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
powiatu zwiększają się kwoty dochodów i wydatków. W związku powyższym należy również 
zmienić kwoty w załączniku nr 1 do WPF na lata 2011-2018.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 

 
Uchwała Nr VI/53/11 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2011-2018 została podjęta w wyniku głosowania- 18  głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
 
Ad. 8 n) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 r. przedstawiła 
Skarbnik Eleonora Gościaniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 marca 2011 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 rok. 
Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie dochodów o kwotę 62.006 zł z tyt. zwiększenia subwencji oświatowej – dz. 758 

rozdz. 75801 § 2920. 
2. Zmniejszenie dochodów o kwotę 16 zł z tyt. zmniejszenia subwencji równoważącej – 

dz. 758 rozdz. 75832 § 2920. 
3. Zwiększenie dochodów o kwotę 6.790 zł z tyt. dofinansowania projektu Polsko- Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży – dz. 801 rozdz. 80130 § 2700. 
Zmiany w planie wydatków: 
1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 60.000 zł  na organizację Dnia Powiatu – dz. 750 

rozdz. 75075 § 4300.  
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2. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 100.000 w Starostwie na remonty, zakupy i system 
przeciwpożarowy - dz. 750 rozdz. 75020 § 4210 – 20.000 zł, § 4270 – 10.000, § 6060 – 
50.000 zł; dz. 700 rozdz. 70005 § 4270 20.000 zł.. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 160.000 zł na zwroty za karty pojazdu – dz. 758 
rozdz. 75814 § 4590 – 150.000 zł, § 4610 – 10.000 zł. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 13.790 zł na dofinansowanie współpracy 
międzynarodowej - dz. 801 rozdz. 80130 § 4210 – 3.000 zł, § 4300 - 10.790 zł. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł na wykup gruntów pod inwestycję 
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 4803 P m.Poniec ul. Rydzyńska – granica powiatu” - dz. 
700 rozdz. 70005 § 6060. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 550.000 zł na zadnie „Budowa ronda 
na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 434 z droga powiatową 48930 P”– dz. 600 rozdz. 
60014 § 6050. 

7. Zmiana kwot w programie „Z Napoleonem do Wielkopolski” - zmniejszenie kwoty na rok 2011 
o 2.333 zł a zwiększenie w roku 2012 o kwotę 2.429 zł i w roku 2013 zmniejszenie o kwotę 
96 zł oraz zmiana działu z dz. 921 rozdz. 92195 do dz. 630 rozdz. 63095. 

8. Zwiększenie rezerwy na zdania oświatowe o kwotę 42.323 zł - dz. 758 rozdz. 75818 § 4810.  
Zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 550.000 - sfinansowany z wolnych środków z lat 
ubiegłych. 
Zarząd na posiedzeniu w dniu 31 marca 2011 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 rok. Zwiększenie planu 
dochodów o kwotę 167.931 zł na realizacje programu „Usuwanie wyrobów zawierających azbest 
na terenie Powiatu Gostyńskiego” z: 
- WFOŚiGW          91.000 zł – dz. 900 rozdz. 90011 § 2440 
- Gminy Pępowo       6.100 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2710 
- Gminy Poniec         8.100 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2710 
- Gminy Pogorzela    5.300 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2710 
- Gminy Piaski           8.500 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2310 
- Gminy Borek Wlkp. 7.831 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2310 
- Gminy Krobia        13.100 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2310 
- Gminy Gostyń       28.000 zł - dz. 900 rozdz. 90095 § 2310 
Zwiększenie planu wydatków o kwotę 167.931 zł na realizacje programu „Usuwanie wyrobów 
zawierających azbest na terenie Powiatu Gostyńskiego” - dz. 900 rozdz. 90095 § 4300. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie-  6 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr VI/54/11 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2011 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 o) 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego na temat stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu Gostyńskiego 
w roku 2010 przedstawił Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 12a ust. 3 ustawy z dnia 14 marca 1985 r. 
o Państwowej Inspekcji Sanitarnej, rada powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informację 
właściwego inspektora sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu. Natomiast 
ust. 3a cytowanego artykułu stanowi, iż w związku z przedłożoną informacją radzie powiatu 
służy prawo występowania, w drodze uchwały, z wnioskami o podjęcie działań przez właściwy 
organ Państwowej Inspekcji Sanitarnej w celu zapewnienia należytego stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego. W dniu 3 marca 2011 r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gostyniu 
przedłożył taką informację.  
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka przedstawiła sprawozdanie.  
Poinformowała, że w roku 2010 sytuacja epidemiologiczna przedstawiała się dobrze w porównaniu 
z rokiem 2009. O 100 % zmniejszyła się liczba zachorowań na gruźlicę. W 2010 roku zgłoszono 
4 przypadki gruźlicy płuc, w tym 3 zachorowania na gruźlicę prątkującą. Wszystkie 
zachorowania na gruźlicę płuc dotyczyły osób dorosłych. Ponadto odnotowano 1 przypadek 
gruźlicy pozapłucnej. Zapadalność była dwukrotnie niższa w porównaniu do roku 2009, 
w którym współczynnik zapadalności osiągnął wartość 11,8. W 2010 roku na terenie powiatu 
gostyńskiego zgłoszono 5 zachorowań na wirusowe zapalenie wątroby typu A. Również grypa 
w roku ubiegłym wystąpiła w mniejszej ilości przypadków- 40 zachorowań (w 2009 r.- około 
800), w tym tylko 3 przypadki to grypa A/H1N1. W 2010 roku zgłoszono 79 przypadków 
pokąsań, względnie innego kontaktu ludzi ze zwierzętami podejrzanymi o wściekliznę. 
Szczepienia przeciw wściekliźnie podjęto u 1 osoby. Ponadto na terenie powiatu nie 
stwierdzono żadnych zatruć pokarmowych czy chorób niebezpiecznych. Omawiając jakość 
wody poinformowała, że na terenie powiatu występują 34 wodociągi, w tym 31 publicznych, 
2 lokalne i 1 zakładowy. W skali roku wszystkie wodociągi uzyskały ocenę dobrą. Wszystkie 
wodociągi modernizują swoje procesy oraz infrastrukturę. Duża poprawa jakości wody nastąpiła 
po modernizacji wodociągu w Drzewcach. Odnosząc się do kąpieliska w Głuchowie 
powiedziała, że w ostatnich dwóch latach wystąpiły spore problemy wywołane 
zanieczyszczeniami bakteriologicznymi i podjęta została decyzja Burmistrza Pogorzeli o jego 
zamknięciu. W roku 2010 stan sanitarno - techniczny pływalni „Na fali” nie budził zastrzeżeń. 
W zakresie bezpieczeństwa żywności należy odnotować fakt, iż wzrasta liczba zakładów 
produkujących lub wprowadzających żywność do obrotu, które wdrożyły zasady dobrej praktyki 
higienicznej, produkcyjnej lub systemu HACCP. W 2010 roku na terenie powiatu gostyńskiego 
nie stwierdzono chorób zawodowych. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”, 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Uchwała Nr VI/55/11 w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego na temat stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu 
Gostyńskiego w roku 2010 została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 p) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 
Powiatowego Policji w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 
na terenie powiatu gostyńskiego za 2010 rok przedstawił Przewodniczący Rady Robert 
Marcinkowski. 
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji 
Komendanci Policji składają roczne sprawozdania ze swojej działalności, a także informacje 
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego między innymi właściwym radom powiatu. 
W razie zagrożenia bezpieczeństwa publicznego lub zakłócenia porządku publicznego 
sprawozdania i informacje składa się tym organom niezwłocznie na każde ich żądanie. Dnia 
11 stycznia 2011 r. Komendant Powiatowy Policji w Gostyniu przedłożył ww. sprawozdanie. 
W związku z powyższym przedkładam stosowny projekt uchwały. Wskazuję również, że zgodnie 
z przepisem art. 10 ust. 3 cytowanej ustawy rada powiatu na podstawie sprawozdań i informacji 
może określić, w drodze uchwały, istotne dla wspólnoty samorządowej zagrożenia 
bezpieczeństwa i porządku publicznego.  
 
Naczelnik Wydziału Prewencji Eugeniusz Horała poinformował, że KPP w Gostyniu osiągnęła 
bardzo dobre wyniku w statystyce policyjnej. W ubiegły roku zmieniła się struktura Komendy, 
gdyż zamiast dwóch rewirów dzielnicowych, które były w Pępowie i Pogorzeli zostały utworzone 
posterunki policji w Borku Wlkp. i w Krobi, który objął swoim zasięgiem również były rewir 
dzielnicowych w Pępowie. Z rewiru dzielnicowych w Poniecu został utworzony posterunek policji 
w Poniecu. Głównym powodem zmian było usprawnienie działalności mniejszych jednostek 
i ograniczenie stanowisk kierowniczych. Rewir dzielnicowych to struktura policyjna, nie ma 
uprawnień do prowadzenia postępowań przygotowawczych. W tej chwili w powstałych 
posterunkach prowadzone są postępowania, są tam pracownicy kryminalni. Odnosząc się 
do zaistniałej przestępczości w 2010 r. kształtowało się to następująco: 
- Rewir Dzielnicowych w Gostyniu na terenie gminy Gostyń – 91 zdarzeń (w 2009 r. – 105), 

na terenie gminy Piaski – 27 zdarzenia (w 2009 r. – 26), 
- Posterunek Policji w Borku Wlkp. na terenie gminy Borek – 24 zdarzeń (w 2009 r. – 29), 

gminy Pogorzela - 22 zdarzeń (w 2009 r. – 10), 
- Posterunek Policji w Krobi na terenie gminy Krobia – 29 zdarzenia (w 2009 r. – 19), gminy 

Pępowo – 12 zdarzeń (w 2009 r. –14), 
- Posterunek Policji w Poniecu  – 29 zdarzeń (w 2009 r. – 24), 
Procentowo zagrożenia w poszczególnych rejonach przedstawiają się następująco: teren miasta 
i gminy Gostyń, gdzie zaistniało 38,8 % zdarzeń, teren gminy Piaski, gdzie zaistniało 11,5 % 
zdarzeń, teren miasta i gminy Krobia, gdzie zaistniało 12,4 % zdarzeń, teren gminy Pępowo, 
gdzie zaistniało 5,1 % zdarzeń, teren miasta i gminy Borek Wlkp., gdzie zaistniało 10,2 % 
zdarzeń, teren miasta i gminy Pogorzela, gdzie zaistniało 9,4 % zdarzeń, teren miasta i gminy 
Poniec, gdzie zaistniało 12,4 % zdarzeń. Na terenie działania KPP w Gostyniu w 2010 roku 
dominowała drobna przestępczość kryminalna, skierowana głównie przeciwko mieniu. 
W w/w okresie wszczęto 379 postępowań przygotowawczych o przestępstwa kryminalne 
(355 w 2009r.) osiągając dynamikę na poziomie 106,8 % (w 2009 r. - 108,9 %), w trakcie których 
stwierdzono 772 czyny o charakterze kryminalnym, co przy 579 czynach w roku poprzednim 
wskazuje na wzrost zagrożenia (dynamika 133,3). Oceniając stan zagrożenia przestępczością 
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powiatu gostyńskiego należy się posłużyć jednym z najbardziej miarodajnych wskaźników, jakim 
jest współczynnik przestępstw na 10.000 mieszkańców. W powiecie gostyńskim wynosi on 
197,05 przy średniej wojewódzkiej wynoszącej 283,09. Wskazane byłoby jednak odnieś się 
w tym przypadku do wskaźników powiatów sąsiednich, zbliżonych do naszego powiatu pod 
względem powierzchni i liczby ludności. Współczynnik przestępstw stwierdzonych o charakterze 
kryminalnym na 10.000 mieszkańców kształtuje się tam następująco: powiat Jarocin – 161,29, 
powiat Kościan – 220,06, powiat Krotoszyn – 137,86, powiat Rawicz - 152,24, powiat Śrem – 
238,36, powiat Środa Wlkp. – 204,76. Ogólna suma strat spowodowanych przestępstwami 
wyniosła 2 780 794 zł. Jest to kwota niższa niż w 2009 r., kiedy to straty wyniosły 4 074 776 zł. 
W ramach prowadzonych postępowań przygotowawczych nastąpił znaczny wzrost ilości 
zabezpieczeń mienia ze 125 w 2009 r. do 173 w 2010 roku. W omawianym okresie odnotowano 
347 zdarzeń, gdzie popełniono przestępstwo w czasie których dokonano zatrzymania sprawców 
na gorącym uczynku lub w bezpośrednim pościgu. W 2010 r. zatrzymano łącznie 367 sprawców 
przestępstw .W tej liczbie zdarzeń, zatrzymanymi sprawcami przestępstw kryminalnych były 283 
osoby. Pozostali sprawcy, to osoby kierujące pojazdami w stanie nietrzeźwym. W minionym roku 
policjanci Wydziału Prewencji podjęli łącznie 925 interwencji (spadek o 47 w porównaniu do roku 
2009 – dynamika 95,2 %), w tym: 379 interwencji publicznych (w 2009 r. – 393), natomiast 546 
interwencji, to interwencje domowe (w 2009 – 579). W 2010 r. po raz pierwszy od kilku lat udało 
się zahamować wzrost liczby interwencji domowych związanych z przemocą w rodzinie. Jest to 
spowodowane z jednej strony coraz większą świadomością kobiet, które w wyniku prowadzonej 
szeroko pojętej polityki informacyjnej znają swoje prawa, wiedzą w jaki sposób i gdzie zwracać 
się o pomoc, a z drugiej zwiększeniem zaangażowania instytucji odpowiedzialnych za pomoc 
osobom pokrzywdzonym w takich sytuacjach. Policjanci KPP w Gostyniu brali udział 
w zabezpieczeniu 3 imprez masowych (w roku 2009 -1). W zabezpieczeniu tym brało udział 
łącznie 72 funkcjonariuszy. Policja w związku z zabezpieczeniem nie poniosła żadnych 
dodatkowych kosztów, gdyż odbyło się to w ramach odpowiednio wcześniej zaplanowanych 
służb na podległym rejonie służbowym po otrzymaniu informacji od organizatora. Zmniejszenie 
ogólnej liczby zabezpieczeń imprez rozrywkowych, związane jest też ze zmianą w 2010 roku 
ustawy o imprezach masowych. W minionym roku policjanci KPP w Gostyniu, w związku 
z wprowadzonymi zmianami organizacyjnymi i utworzeniem Wydziału Konwojowanego w KWP 
w Poznaniu, nie wykonywali żadnych konwojów osób zatrzymanych, co pozwoliło 
na skierowanie do służby patrolowej, większej liczby policjantów – w sumie 9 160 służb. 
W zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym pod względem ilości zdarzeń komunikacyjnych 
nastąpił wzrost z 705 w roku 2009 do 742 w 2010 r. – dynamika wyniosła 105,2 %. Odnotowano 
łącznie 40 wypadków drogowych (43 w 2009 r.) i 702 kolizje drogowe (662 w 2009 r.). W wyniku 
wypadków drogowych ranne zostały 53 osoby (52 w 2009 r.) oraz zginęły 3 osoby (5 w 2008 r. 
i 2009 r.). Należy zauważyć, że ilość zdarzeń drogowych uległa zwiększeniu, ale ich ciężar 
gatunkowy jest niższy niż w roku poprzednim. W 2010 r. policjanci KPP w Gostyniu zatrzymali 
230 (168 w 2009 r.) nietrzeźwych kierujących oraz 93 (69 w 2009 r.) kierujących będących pod 
wpływem alkoholu. Funkcjonariusze RD ujawnili również 7 759 wykroczeń (10 719 w 2009 r.), 
za które nałożyli 7 346 (8 438 w 2009 r.) mandatów karnych oraz sporządzili 240 wniosków 
o ukaranie do Sądu. Kontynuowano współpracę z Komisją ds. bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym przy Staroście Powiatowym w Gostyniu. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Radny Grzegorz Marszałek odnosząc się do konwojowania zwrócił uwagę, że KPP w Gostyniu 
nie zajmuje się już tym, a policjanci którzy się tym zajmowali wykonali 9160 służb. Zapytał, 
kto się teraz tym zajmuje. 
Naczelnik Eugeniusz Horała poinformował, że w ubiegłym roku został utworzony Wydział 
Konwojowy w Komendzie Wojewódzkiej Policji w Poznaniu. W Lesznie, Śremie, Rawiczu, 
Środzie oraz w Grodzisku został utworzone oddziały konwojowe. Nasz powiat obsługuje Śrem. 
Dodał, że wartość 9160 to ilość służb.  
Radny Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę, że w planach na 2011 policja zakłada realizację 
zadań zmierzających do tego, aby mieszkańcy żyli bezpiecznej. Ostatnio na terenie naszego 
powiatu doszło do dziwnych podpaleń, min. budki przy cmentarzu w Gostyniu, kosza na śmieci 
w Borku Wlkp. Zapytał, czy policja prowadzi w tym zakresie jakieś działania. 
Naczelnik Eugeniusz Horała odpowiedział, iż zgodnie z kodeksem karnym podpalenie jest 
traktowane jako uszkodzenie mienia. Tutaj musi zostać złożony wniosek o ściganie, 
na podstawie którego zostaje wszczęta procedura. Jeśli wartość strat nie przekracza 250 zł jest 
prowadzone postępowanie o wykroczenie, jeżeli przekracza 250 zł- jest to przestępstwo.  
Radny Alfred Siama powracając do tematu przemocy w rodzinie przytoczył dane zawarte 
w Powiatowym Programie Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Z danych policji wynika, 
że w okresie od roku 2008 do czerwca 2010 roku policjanci interweniowali w sprawie dotyczącej 
przemocy w rodzinie 1158 razy, natomiast w tym samym okresie sporządzono tylko 45 aktów 
oskarżenia. Zwracając uwagę na dysproporcję zapytał, czy policja zbyt ulgowo nie traktuje 
sprawców przemocy w rodzinie. 
Naczelnik Eugeniusz Horała odpowiedział, że nie wszystko zależy od policji. Ponadto mała 
liczba oskarżeń może być konsekwencją tego, że interwencje domowe najczęściej zdarzają się 
w określonych- tych samych rodzinach. Wszczyna się tu procedurę niebieskiej karty. Interwencje 
domowe są rozbierane na czynniki pierwsze. Te 45 aktów oskarżenia to te, gdzie rzeczywiści 
zaistniało przestępstwo. Są też sytuacje, gdzie policja występuje z wnioskiem aktu oskarżenia 
do prokuratury, a prokurator uważa, że nie ma tam cech przestępstwa i następuje umorzenie 
postępowania. 
Radny Alfred Siama zapytał, czy przyczyną interwencji mogą być tylko sytuacje poważnie, 
gdy wystąpi agresja, a nie gdy powodem jest zimna zupa, o której wspomniał wcześniej 
Naczelnik. 
Naczelnik Eugeniusz Horała powiedział, że powodem może być zimna zupa, a potem wynikają 
dalsze kłótnie, wymawianie majątków itp.  
Radny Alfred Siama stwierdził, że odnosi wrażenie, iż kwestia ta jest troszeczkę 
bagatelizowana, powinny być jakieś kryteria określające, czy zaistniała przemoc w rodzinie. 
Jeżeli jest - należy wyciągnąć konsekwencje od sprawcy, a jeżeli nie ma przemocy- 
konsekwencje od tego, kto dokonał fałszywego zgłoszenia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że tak ważnego tematu jak przemoc w rodzinie 
nie można traktować w kategorii „czarne- białe”. Ten rodzaj przestępczości ma bardzo wiele 
odcieni szarości, a w trakcie interwencji sytuacja może się zmienić. 
Naczelnik Eugeniusz Horała dodał, że czasami ludziom wbrew ich woli nie można pomóc- są 
sytuację, że przy sporządzaniu aktu oskarżenia i wniosku o areszt rodzina się ze wszystkiego 
wycofuje. 
Radny Krzysztof Nawrocik zapytał o liczbę interwencji, gdzie sprawcami są nie mężczyźni, 
a kobiety 
Naczelnik Eugeniusz Horała  powiedział, że nie posiada przy sobie dokładnych danych, 
ale procentowo- 95% mężczyźni, 5 % kobiety. 
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Uchwała Nr VI/56/11 w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności 
Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku 
i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu gostyńskiego za 2010 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
 
Ad. 8 q) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Gostyńskiego w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej w roku 2010 przedstawił Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. 
o Państwowej Straży Pożarnej rada powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informację 
komendanta powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa ochrony 
przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu. W dniu 7 marca br. Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu przedłożył taką informację. W związku 
z powyższym przedkładam stosowny projekt uchwały. Wskazuję również, że zgodnie 
z przepisem art. 14 ust. 2 cytowanej ustawy rada powiatu na podstawie przedłożonej informacji 
może określić, w drodze uchwały, kierunki działań zmierzających do usunięcia istotnych 
dla wspólnoty samorządowej zagrożeń w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 
 
Komendant Państwowej Straży Pożarnej Krzysztof Łoniewski informując o liczbie 
interwencji w ubiegłym roku w stosunku do 2009 zwrócił uwagę, że liczba w 2010 r. jest 
mniejsza, gdyż w 2009 roku miała miejsce wichura, w wyniku której zanotowano 300 zdarzeń. 
Dzisiaj na sesji radny podjęli uchwałą dotyczącą zmian w statucie SP ZOZ w Gostyniu- jeszcze 
widnieje Centrum Powiadamiania Ratunkowego, choć nazywa się już Dyspozytornią. Strażacy 
wspólnie z dyspozytornią pogotowia przyjmują zgłoszenia na numer 112 oraz na stare numery 
alarmowe 998 i 999. Interwencji na numer 112 odebrano prawie 30.000, z czego 930 
przekierowano do policji, pogotowie podjęło 520 interwencji, natomiast samo pogotowie 
interweniowało 4.200 razy. W roku 2010 na terenie powiatu gostyńskiego zanotowano 787 
zdarzeń - z czego: 93 pożary, 681 miejscowych zagrożeń oraz 13 alarmów fałszywych. 
Powstałe w 2010 r. w zdarzeniach straty materialne osiągnęły łączną kwotę 3 mln 104,0 tys. zł., 
z czego straty w pożarach 1 mln 948,4 tys. zł., a w miejscowych zagrożeniach 1 mln 155,6tys.zł. 
W zdarzeniach śmierć poniosły 3 osoby, natomiast rannych zostało 114 osób. W wyniku 
prowadzonych działań ratowniczo – gaśniczych uratowano mienie o łącznej wartości 4 mln 
885,0 tys. zł. Na ogólną liczbę 93 zaistniałych pożarów 46 tj. 49,5 % nie spowodowało strat 
materialnych. Również w miejscowych zagrożeniach na ogólną sumę 681 zdarzeń, 561 tj. 
82,4% było bez strat. Najwięcej zdarzeń (pożarów, miejscowych zagrożeń i alarmów fałszywych) 
powstało w gminach Gostyń - 288 (36,6 %), Borek - 161 (20,5 %), Piaski - 95 (12,1 %), Krobia - 
86 (10,9 %). Najmniej zdarzeń (pożarów, miejscowych zagrożeń i alarmów fałszywych) powstało 
w gminach Pogorzela - 41 (5,2 %), Pępowo - 50 (6,4 %), Poniec - 66 (8,4 %). Według wielkości 
zanotowano 88 pożarów małych, 3 średnie oraz 2 duże. Najczęściej pożary powstały w wyniku 
nieostrożności osób dorosłych przy posługiwaniu się ogniem otwartym - 34 (36,6 %), wad 
urządzeń i instalacji elektrycznych - 14 (15,1 %), wad środków transportu - 8 (8,6 %), 
nieprawidłowej eksploatacji urządzeń ogrzewczych na paliwo stałe - 7 (8,6 %), inne przyczyny - 
7 ( 7,5 %), pożary jako następstwa innych m.z. - 4 (4,3 %), nieostrożności osób dorosłych 
w pozostałych przypadkach - 3 (3,2 %), wad urządzeń ogrzewczych na paliwo stałe - 3 (3,2 %). 
Miejscowe zagrożenia najczęściej spowodowane były poprzez nietypowe zachowanie się 
zwierząt, owadów - 191 (28,0 %), gwałtowne opady atmosferyczne - 139 (20,4 %) 
niezachowanie zasad bezpieczeństwa środkami transportu - 124 (18,2 %), inne przyczyny - 120 
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(17,6 %), huragany, silne wiatry - 36 ( 5,3 %), wady środków transportu - 30 ( 4,4 %). W 2010 r. 
Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu przeprowadziła łącznie 114 
czynności kontrolno - rozpoznawczych w 213 obiektach. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 
Radny Grzegorz Marszałek powiedział, że Komendant w swoim wystąpieniu zwrócił uwagę 
na działalność operacyjną jednostek z krajowego systemu ratowniczo- gaśniczego. 
Poinformował, że nas terenie powiatu gostyńskiego mamy 91 ochotniczych straży pożarnych, 
skupiających 2028 członków w wieku od 18 do 60 lat. Ustawa o ochronie przeciwpożarowej 
w ubiegłym roku podniosła wiek czynnego strażaka ochotnika do 65 lat i tym samym zwiększyła 
liczę strażaków o 217. Tym samym na terenie powiatu mamy 2245 strażaków, czyli ok. 25 
strażaków w jednej OSP. Radny Marszałek powiedział, że OSP przygotowane są przede 
wszystkim do działań gaśniczych, poza tym prowadzi działalność z młodzieżą. Organizowany 
jest ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej, gdzie reprezentanci powiatu zajmują czołowe 
miejsca. Ponadto w szkołach i przedszkolach prowadzone są ogólnopolskie konkursy 
plastyczne. Po raz 18 organizowany jest obóz, ponadto halowy turniej, rajdy wielkopolskie. 
Działania OSP opisywane są w kronikach, z których kroniki Zalesia i Bruczkowa zostały 
wyróżnione na szczeblu krajowym. Ponadto prowadzona jest praca z młodzieżowymi drużynami 
pożarniczymi, których jest 62 skupionych w 82 sekcjach.  
Starosta Andrzej Pospieszyński stwierdził, że nie tylko opinie komisji są pozytywne, 
ale i opinia społeczeństwa powinna i jest pozytywna, tym bardziej, że zdarzenia są coraz 
trudniejsze, np. skutki nawałnic. Starosta podziękował za służbę.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na fenomen ochotniczych straży pożarnych, 
których współpraca z państwową strażą pożarną układa się bardzo dobrze. 
 
Uchwała Nr VI/57/11 w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu 
Gostyńskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2010 została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”.  
W głosowaniu brało udział 18 radnych.  
 
Ad. 8 r) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy przedstawił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Poinformował, że przedmiotem wydzierżawienia ma być część działek nr 929/5 i 930/1 
o powierzchni 0,0500 ha, wchodzących w skład nieruchomości położonej w Gostyniu, zapisanej 
w księdze wieczystej nr PO1Y/00035938/8 (teren SPZOZ w Gostyniu). Z wnioskiem 
o wydzierżawienie gruntu na okres 20 lat zwróciła się spółka Elitemed Sp. z o.o. z siedzibą 
w Warszawie. Spółka ta chciałaby utworzyć „Gostyńskie Centrum Nefrologiczne”, które 
obejmowałoby: stację dializ, poradnię nefrologiczną, gabinet diagnostyki obrazowej usg, 
poradnię prowadzącą leczenie metodą dializy otrzewnej. Z wniosku Spółki wynika, że powstały 
obiekt miałby zostać wyposażony w aparaty sztucznej nerki, za pomocą których będzie można 
przeprowadzać leczenie dla ponad 60 stałych pacjentów z przewlekłą niewydolnością nerek. 
Centrum nefrologiczne korzystałoby z usług diagnostyki laboratoryjnej i obrazowej świadczonych 
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przez Szpital w Gostyniu. Zgodnie z przepisami Kodeksu cywilnego, budynek wznoszony 
na gruncie Powiatu, stanie się jego własnością. W umowie dzierżawy powinien się znaleźć 
zapis, że na własność Powiatu przechodzą bez odszkodowania nakłady poczynione przez 
dzierżawcę na budowę budynku. Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz.U. z 2010 r. Nr 102 poz. 651 ze zmianami) zawarcie 
umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje 
w drodze przetargu. Rada Powiatu może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 4 głosy „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Radny Jarosław Jędrkowiak poinformował, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych 
radni Klubu „Lewica” wstrzymali się od głosu, dziś będą głosować za projektem. Dodał, że było 
kilka wątpliwości, z tym jedna zgłoszona przez przewodniczącego dotycząca zawarcia umowy 
na okres 20 lat.  
Sekretarz Leszek Maliński wyjaśnił, że kodeks cywilny daje możliwość zawarcia umowy 
na okres od 10 do 30 lat. 
Radny Jarosław Jędrkowiak dodał, że ponadto niepokoi Go bezprzetargowa forma zawarcia 
umowy dzierżawy, choć jest to nobilitacja dla gostyńskiego szpitala. Dializy są bardzo uciążliwe 
i choć tych mieszkańców jest zaledwie 60, dziś poprą ten wniosek. 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że tryb bezprzetargowy zawsze rodzi jakieś 
wątpliwości co do zabezpieczenia własnych interesów. Nie zgłosiła się i nie jest znana żadna 
inna firma chcąca prowadzić taką działalność. Ponadto nie jest proste włożenie w nie swoją 
nieruchomość kilku milionów złotych. Stawka czynszu będzie rynkowa, ale nie chcieliby stawać 
zaporowych czynszów, gdyż wartość nakładów przekroczy wartość gruntów. Projekt umowy 
zostanie skonsultowany z prawnikami tak, aby jak najlepiej zabezpieczyć interesy powiatu. 
W umowie znajdzie się zapis, że dzierżawa zostaje zawarta wyłącznie na stację dializ, umowa 
ma chronić nasze interesy ale jednocześnie zachęcać do inwestowania. Starosta dodał, 
że w najgorszym wypadku powiatowi zostanie pusty budynek.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jest pewny, że po doświadczenia z TBS umowa 
zostanie dobrze zawarta, aczkolwiek przez 20 lat nie da się przewidzieć wszystkich okoliczności. 
Starosta Andrzej Pospieszyński zwrócił uwagę na niezbyt dobre porównanie radnego 
Jędrkowiaka- tam była sprzedaż a tu będzie o wiele słabsze prawo – dzierżawa. Dodał, że tak 
jak doczekaliśmy się pływalni, doczekamy się wreszcie stacji dializ. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że Starosta ma tendencję do przypominania 
wszystkich tych obiektów, które miały jakieś kłopoty, ale życzy, żeby ten obiekt takowych nie 
miał. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, że kilka miesięcy temu spotkał się z osobą 
jeżdżącą na dializy poza nasz powiat, stąd wie, jak ważne dla nich jest powstanie stacji 
w Gostyniu.  
 
Uchwała Nr VI/59/11 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy została podjęta w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
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Ad. 9) 
Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zwrotu części należności pobranej 
z tytułu wydania karty pojazdu. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że w sprawie zwrotu nadpłat za wydane karty pojazdu 
Jego stanowisko znacznie różni się od stanowiska Starosty. Przypomniał, że na ubiegłej sesji 
pytał, czy takie pismo był wcześniej wysyłane. Dzisiaj ktoś wyciągnął wnioski i został 
przygotowany projekt stanowiska. Powiedział, że poprze przedstawione stanowisko, choć ma 
kilka wątpliwości. Dzisiaj na portalu „Radio ELKA” przeczytał wypowiedź Starosty 
Leszczyńskiego, który mówił, że takie pisma były już kierowane przez różne urzędy i one nic nie 
wnosiły. Zaproponował, aby zmienić adresata stanowiska- przesłać je nie do Premiera RP 
Donalda Tuska, a do Jacka Rostowskiego- Ministra Finansów. Ponadto Klub miał pomysł, 
aby powołać specjalny zespół do omówienia tej sprawy i do znalezienia wspólnego stanowiska 
pomiędzy stanowiskiem Starosty, a stanowiskiem Klubu Radnych „Lewica”. Po otrzymaniu 
odpowiedzi na interpelację widzi, że trudno byłoby znaleźć consensus.  
Starosta Andrzej Pospieszyński stwierdził, że tutaj zdania muszą być różne, bo Zarząd 
Powiatu odpowiada za realizację budżetu, a Państwo radni w tym momencie tylko za to, 
aby powiedzieć o tym, że trzeba przestrzegać prawa i że trzeba ludziom pieniądze oddać. 
Sięgając do historii stwierdził, że w Polsce nie ma odpowiedzialności za błędy merytoryczne, 
które skutkują potem w ten sposób. Wydano rozporządzenie, które nakładało na obywateli 
daninę publiczną, bo nie miało to nic wspólnego z kosztami. To właśnie tamten rząd lewicy 
chciał umyć ręce od problemów finansowych samorządów. Podkreślił, że wszystkie pieniądze 
niesłusznie pobrane powinny zostać oddane, ale państwo tego nie robi. Ponadto zwrócił uwagę, 
że orzeczenie  Trybunału było warunkowe a nadpłaty nie zwracano, bo nie było wniosków. 
W grudniu ubiegłego roku było wniosków na taką kwotę, na którą nas było stać, więc 
postanowiono zwrócić nadpłaty aby zaoszczędzić kosztów sądowych. Nie może dzisiaj 
odpowiedzieć, że za dwa lata zostaną zwrócone wszystkie nadpłaty, bo byłoby to nadużycie- nie 
można zaciągnąć zobowiązań bez zgody Rady, jeżeli nie mam w budżecie pieniędzy 
na oddanie. Pieniądze te zostały na pewno przeznaczone na cele publiczne, od pensji urzędnika 
zaczynając na inwestycjach kończąc. Wypominanie dzisiaj zatrudniania kogokolwiek jest 
nadużyciem. Starosta zapowiedział, że jak tylko będą wolne środki w budżecie, Zarząd będzie 
występował do Rady o przesunięcie ich na realizację wniosków dot. kart pojazdów. 
Odpowiedzialność za zaistniałą sytuacje ponosi tylko ówczesny Minister, który takie 
rozporządzenie wydał. Dodał, że powiat nikogo nie zachęca do pójścia do sądu, ale informuje 
w odpowiedziach na składane wnioski o braku możliwości zwrotu nadpłat i o możliwości 
ubiegania się tego na drodze sądowej. Starosta poinformował, że do dnia 30 marca złożono 380 
wniosków na kwotę 278.800 zł. Z sądu wróciło 25 nakazów zapłaty z których koszty 15 nakazów 
to 22 zł odsetki + 199 zł koszty sądowe. Złożono 6 sprzeciwów, w tym jeden na samochód, który 
nigdy nie był rejestrowany.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, że nasuwa mu się tutaj analogia 
do dyskusji na temat przemocy w rodzinie i przykładu zupy. Stwierdził, że zabrnęliśmy trochę za 
daleko wypominając zachowania z przeszłości. Nie różnimy się w sprawie stanowiska, które 
dotyczy tego, że to nie samorząd powiatowy jest odpowiedzialny za zaistniałą sytuację. 
W stanowisku mówmy, że to państwo powinno ponieść ciężar błędu, który popełniło, a nie 
zrzucać odpowiedzialność na samorządy. Przewodniczący poinformował, że wcześniej 
stanowiska były wysyłane do wiadomości wszystkich parlamentarzystów.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zgodził się z przedmówcą, że pewne porównania są bardzo 
trafne. Powiedział, że mamy taki rząd, jaki sobie wybraliśmy. Zwracając się do Starosty 
powiedział, że akcja tworzy reakcję i decydując się na zarządzanie powiatem nie przyjmuje się 
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tylko samych sukcesów. Tak jak za poprzednich rządów mogły być te pieniądze oddane, tak i za 
poprzednich rządów została zainicjowana budowa hali sportowej przy ZSO w Gostyniu, 
a przy jej otwarciu nie wspomniano, kiedy ta inicjatywa powstała.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że nie o tym jest dyskusja. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że chciałby nawiązać do sprawozdania Dyrektora 
Sobkowiaka o przemocy, gdzie pisze, że samorząd to wspólnota, a w tej wspólnocie nie można 
pozwolić sobie na dyskryminację. Stwierdził, że jako samorząd jesteśmy dzisiaj skazani 
na oddanie tych pieniędzy, nawet gdybyśmy tego nie chcieli. Taka decyzja została podjęta już 
w 2010 roku. Spotkał się ze stwierdzeniem, że dlatego tak się stało, bo był to rok wyborczy. 
Dodał, że Starosta temu zaprzeczył i On sam również wątpi w to stwierdzenie.  
Radny Jerzy Ptak zwrócił się z prośbą, aby nie zabierać głosu w imieniu wszystkich, gdyż On 
też w tym czasie rejestrował dwa samochody i nie oczekuje, aby radny Jędrkowiak był 
inicjatorem akcji zmierzającej do zwrotu tych pieniędzy. Podobne stanowisko może wyrażać 
wielu mieszkańców powiatu, którzy śledzą zachowania kolejnych zarządów. Od 10 lat 
realizujemy strategię zrównoważonego rozwoju powiatu, czyli polepszamy byt naszych 
mieszkańców w różnych obszarach. Dla niektórych ludzi kwota 425 zł to bardzo wiele, inni nie 
zachcą się o nie pofatygować. Ze sprawozdania wynika, że jeżeli 25 osób idzie do sądu 
nieprzygotowanych, z czego niektórzy nawet nie wiedzą, że w tym czasie nie rejestrowali 
pojazdów, to nie wciskajmy tym ludziom na siłę pieniędzy. 
Starosta Andrzej Pospieszyński złożył wniosek o zakończenie dyskusji.  
Radny Kazimierz Musialek poparł wniosek złożony przez Starosty.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że stanowisko nie dotyczy tego, 
czy powiat ma zwracać nadpłaty. Jako radni nie możemy czekać, skoro sprawcą jest ktoś inny.  
 
Wniosek Starosty o zamknięcie dyskusji został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów 
„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił się z pytaniem do radnego Jędrkowiaka, 
czy sugestia, aby skierować wniosek do Ministra Finansów Jacka Rostowskiego, ma być 
traktowana jako wniosek. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jeżeli nie ma sprzeciwu to należy przesłać również 
do Ministra.  
Radny Jerzy Ptak dodał, w tej sprawie były już pisane pisma, m.in. do Związku Powiatów 
Polskich, który występował w imieniu wszystkich powiatów. Ponadto pisano również 
do Rzecznika Praw Obywatelskim. Zwrócił uwagę, że Minister Finansów bezpośrednio podlega 
Premierowi, wobec czego mocniejsze będzie skierowanie pisma do Premiera. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zaproponował, aby stanowisko przesłać zarówno 
do Premiera jak i do Ministra Finansów. Wobec powyższego przyjęte Stanowisko zostanie 
przesłane do Premiera RP Donalda Tuska, Ministra Finansów Jacka Rostowskiego 
oraz do parlamentarzystów z okręgu kalisko- leszczyńskiego (Posłowie: Aleksandrzak Leszek, 
Borowiak Łukasz, Dera Andrzej Mikołaj, Dziedziczak Jan, Grupiński Rafał, Orzechowski Maciej, 
Racki Józef, Rogacki Adam, Sitarz Witold, Szczepański Wiesław Andrzej, Walkowski Piotr, 
Ziemniak Wojciech; Senatorowie: Małgorzata Adamczak, Piotr Kaleta, Mariusz Witczak). 
Przewodniczący zapytał, czy jedyną wątpliwością radnego Jędrkowiaka było to, czy wysłanie 
stanowiska do Premiera bardziej poskutkuje, niż do Ministra Finansów. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że jest zależność między Premierem a Ministrem 
Finansów, ale to Minister Finansów decyduje o pieniądzach. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania- 18 głosów „za” przyjęła Stanowisko w sprawie 
zwrotu części należności pobranej z tytułu wydania karty pojazdu.  
Stanowisko stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 10) 
Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa 
w zakresie ratownictwa medycznego mieszkańcom Powiatu Gostyńskiego.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że Klub miał tu wątpliwość, gdyż jest to „musztarda 
po obiedzie”. Ale jeżeli pójść tokiem myślenia, że „papier wszystko przyjmie”, to są za.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że przyjęte Stanowisko zostanie 
przesłane do Wojewody Wielkopolskiego Piotra Florka, Minister Zdrowia Ewy Kopacz 
oraz do parlamentarzystów. 
Radny Grzegorz Marszałek powiedział, że ostatnio podczas rozmów o ratownictwie 
medycznym Wicestarosta mówił, iż nie znana jest decyzja Wojewody o powołaniu rejonu 
operacyjnego. Zapytał, czy Wojewoda podjął już decyzję i jak to będzie działać w 2011 roku. 
Starosta Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że rejony operacyjne będą działać, w Gostyniu 
nastąpi zmiana z centrum powiadamiania ratunkowego na dyspozytornię.  
Stanowisko Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa 
w zakresie ratownictwa medycznego mieszkańcom Powiatu Gostyńskiego zostało 
przyjęte w wyniku głosowania- 18 głosów „za” 
Stanowisko stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 11)  
Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmniejszania środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Gostyńskiego 
na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zaproponował korekty polegające na tym, 
aby w drugiej linii skreślić zwrot „dla powiatu”, w 3 akapicie w ostatniej linii w słowie „zawodowe” 
dodać literkę „j”, w 4 akapicie w piątej linii po słowie „architektonicznych” pominąć przecinek 
i w przedostatnim akapicie ostatnie sformułowanie „wymiaru etyczno- moralnego” zastąpić 
wyrazem „etycznego”. Przewodniczący poinformował, że przy przyjmowaniu Stanowisk potrzeba 
większej wiary w podejmowane działania. W kadencji 2006- 2010 podejmowano stanowisko 
dotyczące kart parkingowych dla osób niepełnosprawnych, które zapoczątkowało proces zmian 
legislacyjnych.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że przyjęte Stanowisko zostanie przesłane 
do Prezesa Zarządu Państwowego Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Wojciecha 
Skiby, Ministra Pracy i Polityki Społecznej Jolanty Fedak, Pełnomocnika rządu ds. Osób 
Niepełnosprawnych Jarosława Dudy oraz do parlamentarzystów.  
 
Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmniejszania środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Gostyńskiego 
na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej zostało przyjęte| 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za” 
Stanowisko stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 12) 
Odpowiedzi na zapytania. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiadając na zapytanie radnego Jędrkowiaka zwrócił 
uwagę, że wszyscy mają takie samo zdanie w tej sprawie- jak się pieniądze wzięło, należy je 
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oddać. Za błędy powinni płacić urzędnicy, którzy takie błędne decyzje podejmują. Dodał, że 
powiat nikogo nie będzie zachęcał ani nikomu nie będzie odmawiał wypłaty. Powiat będzie 
zbierał środki na ten cel. Powiedział, że gdyby nie ustawa, która uniemożliwia dalsze branie 
kredytów, Zarząd zaproponowałby radnym jego zaciągnięcie. Odpowiadając na zapytanie 
dotyczące rzemieślników powiedział, że w dniu dzisiejszym Wicestarosta jest na spotkaniu w 
sprawie szkolenia praktycznego i programu realizowanego w szkolnictwie zawodowym na 
granicy polsko- niemieckiej. Stwierdził, że pieniądze za szkolenie praktyczne powinny być 
płacone na czas, ale to jest niezależne od samorządów.  
Radny Aleksander Dolczewski powiedział, że na razie nie ma problemu z wypłatą pieniędzy, 
problemem jest kwestia podpisywania umów ohp- refundacja za wynagrodzenie.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że również niektórzy przedsiębiorcy składali wnioski 
o zwrot nadpłaty. Okazało się, że można przy tym sprawdzić prawidłowość zapisów, które są 
w Starostwie. Jeden z przedsiębiorców otrzymał pismo, że nie jest właścicielem pojazdu, 
za chwilę okazało się że jest, że jest to błąd w aktach Starostwa. Odpowiadając Panu Jerzemu 
Ptakowi powiedział, że nie czuje się liderem czy przywódcą osób pokrzywdzonych. Nikt nikogo 
nie zmusza o staranie się o te pieniądze, ale są tacy którzy chcą zwrotu. Powiedział, 
że rozmawiał z wieloma osobami na ten temat i trzyma starostę za sowo że zostanie to 
rozwiązane w sposób uczciwy, choć wolałby aby Starosta zaproponował jakiś czasokres.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że mówienie czegoś bezpodstawnie może 
skończyć się w prokuraturze, więc nie chce żadnych deklaracji składać.  
Radny Grzegorz Marszałek odnosząc się do kwestii szkolenia uczniów powiedział, że jego 
zdaniem szkolenie nie dotyczy tylko umów z ohp ale i innych podmiotów szkolących 
pracowników młodocianych i przygotowujących do wykonywania zawodu. W tej chwili te umowy 
są niepodpisane, a zakłady pracy muszą wyrazić swoją opinię na temat naboru uczniów 
do praktycznej nauki zawodu na przyszły rok. Funkcjonowanie szkół zawodowych stoi 
pod znakiem zapytania, bo jeżeli nie będzie miejsca na praktyczną naukę zawodu, 
to pracodawcy nie będą wyrażać aprobaty na przyjęcie tych uczniów.  
 
Ad. 13) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Jarosław Jędrkowiak w imieniu Klubu Radnych „Lewica” złożył wniosek 
o unieważnienie konkursu na dyrektora liceum ze względu na błędy popełnione przy ogłaszaniu 
konkursu. Radny dodał, że wniosek ma na celu zasygnalizowanie robiącemu błędy, zdaniem 
Klubu błędy merytoryczne, aby w przyszłości wiedział, że może to grozić poważnymi 
konsekwencjami.  
 
Ad. 14) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że oddelegował radnego Alfreda 
Siamę na spotkanie z Ministrem Edukacji Narodowej w sprawie tworzenia Centrów Rozwoju 
Edukacji, które miało miejsce 14 marca br. w Warszawie. Ponadto przypomniał 
o oświadczeniach majątkowych, które należy składać do 30 kwietnia br. oraz o szkoleniu 
radnych. Poinformował, że Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna zaprasza 1 kwietnia br. 
na drzwi otwarte a proboszczowie gostyńskim parafii zapraszają na Miejską Drogę Krzyżową, 
która odbędzie się 15 kwietnia br. o godz. 19:00. Zarządu Powiatu przesłał odpowiedź 
na wniosek radnego Aleksandra Dolczewskiego w sprawie wprowadzenia zakazu postoju 
przy drodze powiatowej w Starym Gostyniu. Pismo jest do wglądu w Biurze Rady. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił się do Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie 
otrzymywanych sprawozdań w sprawie liczby i struktury bezrobotnych. Zapytał, czy informacja 
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mogłaby się nieco zmienić poprzez dodanie stopy bezrobocia w skali dwóch miesięcy i w skali 
dwóch lat, np. informacja za marzec 2011 zawierałaby dane z lutego i stycznia 2011 r. 
oraz marca 2010 i 2009 roku. 
Dyrektor Andrzej Czupryński odpowiedział, że można spełnić każde życzenie. Zwrócił uwagę, 
że gdyby radni składali te otrzymywane informacje, to z nich można pewne dane otrzymać. 
Dyrektor zadeklarował, że będzie przygotowywał dane zgodnie z życzeniem radnego.  
Radny Grzegorz Marszałek poinformował, że w miesiącu listopadzie zadał pytanie dotyczące 
budowy chodnika w Borku Wlkp. na cmentarz. Otrzymał odpowiedź, w której Dyrektor 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg informuje, że budowa chodnika o szerokości 1,5 m jest zgodna 
z obowiązującymi przepisami i prawem  a ruch na drodze wojewódzkiej odbywa się 
sporadycznie, w związku z czym pytanie radnego było niezasadne. Dzisiaj budujemy chodniki, 
ciągi pieszo-rowerowe przy naszych drogach gminnych i powiatowych, dlatego jest zdziwiony, 
dlaczego nie buduje się tak przy drodze wojewódzkiej. Radny zwrócił się z prośbą, 
aby Powiatowy Zarząd Dróg poparł wniosek.  
Radny Czesław Kołak w imieniu rolników zwrócił się o pomoc w rekultywacji łąk w Janiszewie 
na terenie gminy Poniec. Zaapelował, aby zastanowić się nad pomocą dla rolników. Dodał, 
że w tej sprawie wystąpił już do Gminy Poniec o podanie ilości hektarów łąk i kosztów 
rekultywacji 1 ha. Wielkopolski Zarząd Melioracji Urządzeń Wodnych w Poznaniu powinien 
doprowadzić do drożności Rowu, dzięki czemu nie wystąpiłyby podtopienia. Stan łąk wizytowała 
Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska.  
Radna Kazimiera Puślednik zapytała o otwarcie drogi Rokosowo- Karzec. Ponadto 
zaapelowała o możliwy szybki powrót do inwestycji wykreślonej z budżetu powiatu a dotyczącej 
modernizacji ulicy Wjazdowej w Pudliszkach. 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Grzegorz Mayer odpowiadając na pytanie dotyczące 
zamkniętych dróg powiedział, że chciał otworzyć drogę Karzec – Rokosowo w ubiegłym 
tygodniu, lecz opady, które wystąpiły spowodowały podniesienie poziomu wody o 0,5 m, która 
zaczęła wchodzić na jezdnię. Jeżeli pogoda będzie sprzyjać, PZD przystąpi do remontu drogi 
i być może w połowie kwietnia uda się ją otworzyć. Droga Pudliszki – Rokosowo zostanie 
otwarta dopiero po wykonaniu uszczelnienia miałem i emulsją asfaltową. Odnosząc się 
do sprawy remontu ul. Wjazdowej w Pudliszkach poinformował, że uczestniczył w dniu 
dzisiejszym w spotkaniu w Śremie dyrektorów dróg powiatowych z terenu Wielkopolski, podczas 
którego otrzymał informację, że prawdopodobnie „schetynówka” ma być kontynuowana w latach 
2012-2015 z priorytetem dróg zalewowych. Środki w wysokości 200.000 zł zapisane w budżecie 
to środki zarezerwowane w budżecie gminy Krobia.  
Radna Kazimiera Puślednik stwierdziła, że ul. Wjazdowa w Pudliszkach powinna być 
wizytówką miejscowości.  
Radny Czesław Kołak zwrócił się do Dyrektora PZD w pytaniem, kiedy naprawiona zostanie 
droga w Dzięczynie. 
Dyrektor Grzegorz Mayer odpowiedział, że PZD jest w trakcie łatania dziur, w tej chwili 
zakończono drogę Pępowo- Gostyń, jutro zostanie zakończone łatanie na drodze Pogorzela- 
Piaski, a w dalszej kolejności dróg Gostyń- Poniec i dalej bocznych dróg. Stan techniczny dróg 
jest najgorszy od 11 lat a dalsza degradacja spowoduje konieczność wymiany nawierzchni.  
Radny Stanisław Zaremba zapytał, czy jest ktoś w stanie zmusić kolej do naprawy przejazdu 
na ul. Poznańskiej. 
Starosta Andrzej Pospieszyński stwierdził, że ten apel należy skierować do Burmistrza 
Gostynia. 
 
Ad. 15) 
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Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął szóste posiedzenie Rady 
Powiatu o godz. 17:45. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Gostyńskiego 

    /-/ Robert Marcinkowski 
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Elżbieta Mikstacka 
 

 


